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З А П И С Н И К 
  са 53.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 13. маја 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовала су 34 посланика. Одсуство су 
оправдали: Јован Тодоровић, Сеад Јамакосмановић, Екрем Ајановић, Златко Лагумџија, 
Јерко Иванковић Лијановић, Сефер Халиловић, Рифат Долић и Садик Ахметовић. 

 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Средоје Новић, 
Сафет Халиловић и Тарик Садовић.  

 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-
а, ЕУПМ-а, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри цивилних иницијатива. 
 Предсједавајући Бериз Белкић је на почетку сједнице, у оквиру претходних питања, 
упознао Дом да су изабрани представници из Представничког дома и Дома народа утврдили да не 
постоји предмет усаглашавања, дакле не постоји потреба за усаглашавањем текста Закона о 
измјенама и допунама Закона о државној служби у институцијама БиХ. Закон је усвојен у 
идентичном тексту и сада слиједи његово објављивање и ступање на снагу. 
 Предсједавајући је затим дао на гласање иницијативе Адема Хускића за уврштавање у 
дневни ред тачака: 

• Предлог закључка о задужењу законодавних и извршних органа власти у БиХ да 
ураде своје акционе планове за реализацију препорука из Коминикеа Управног 
одбора за спровођење мира од 26. 03. 2009. године – „за“ је гласало 20 посланика (из 
Федерације БиХ 19, из Републике Српске један), „против“ пет, „уздржана“ три. Није 
било ентитетске већине, па је спроведено усаглашавање. Колегијум није постигао 
сагласност. У другом кругу гласања „за“ је гласало 20 посланика, „против“ 11 (из 
Републике Српске), гласова „уздржан“ није било – предлог није усвојен. 

• Доношење одлуке о проглашењу 27. јануара Међународним даном сјећања на жртве 
холокауста и 11. јула Даном сјећања на жртве Сребренице - „за“ је гласало 20 
посланика (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске један), „против“ шест, 
„уздржано“ шест. Није било ентитетске већине, па је спроведено усаглашавање. 
Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу гласања „за“ је било 20 
посланика, „против“ 11 (из Републике Српске), гласова „уздржан“ није било – ни 
овај предлог није усвојен. 

 Предсједавајући је образложио измјене и допуне предложеног дневног реда, а затим 
је отворио расправу. 

У оквиру расправе о предлогу дневног реда, Шефик Џаферовић је предложио да се у 
дневни ред уврсти доношење закључка, или да се у оквиру претходних питања усвоји радни 
закључак сљедећег садржаја: „Задужује се Савјет министара да до наредне сједнице 
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(алтернатива у року од 30 дана) у парламентарну процедуру достави све законе који  
су услов за либерализацију визног режима и да их Парламент усвоји без икакве 
расправе“ -  како би били испуњени услови из Мапе пута те се БиХ прикључила групи 
земаља које с почетком идуће године треба да уђу у режим либерализације визног режима. 
 Поводом овог предлога предсједавајући Белкић је информисао Дом да је Колегијум на 
јучерашњој сједници усвојио закључак да се обрати Савјету министара с истим захтјевом и 
да су спремни да сазову сједницу и прије утврђеног термина одржавања наредне сједнице.  
 У вези са предлогом посланика Џаферовића говорили су: Нико Лозанчић, Милорад 
Живковић и Драго Калабић. 
 Послије ових расправа Шефик Џаферовић је одустао од свог предлога и сагласио се 
да Дом подржи закључак Колегијума. 
 Предсједавајући Белкић је констатовао да је Колегијум Представничког дома на 
јучерашњој сједници донио закључак да се упути захтјев Савјету министара да хитно, 
што је могуће прије, достави предлоге закона који се тичу услова за либерализацију 
визног режима, усаглашене у Савјету министара, са захтјевом да се разматрају по 
хитном поступку, након чега ће Колегијум одмах сазвати сједницу. 
 Са 24 гласа ''за'' (из Федерације 16, из РС-а осам) и два ''против'', Дом је подржао овај 
закључак Колегијума.  
 

Предсједавајући је констатовао да 53. сједница  Представничког дома има сљедећи 
 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 52. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Предлог закона о акцизама у Босни и Херцеговини (друго читање); 
4. Предлог закона о оквиру девизне политике у Босни и Херцеговини (прво читање); 
5. Предлог закона о употреби гестовног језика – предлагачи: посланици Бериз Белкић, 

Милорад Живковић и Нико Лозанчић (прво читање);  
6. Предлог одлуке о приступању измјенама Устава Босне и Херцеговине (предлагачи: 

посланици Клуба Странке демократске акције); 
7. Извјештај о спровођењу закона у надлежности Централне изборне комисије БиХ; 
8. Извјештај о заштити личних података у Босни и Херцеговини и о раду Агенције за 

заштиту личних података у Босни и Херцеговини; 
9. Извјештај о раду Правобранилаштва Босне и Херцеговине за период од 01. 01. 2008. 

до 31. 12. 2008. године; 
10. Привремени извјештај Истражне комисије за утврђивање трошења донаторских 

средстава;  
11. Предлог мјера из надлежности Савјета министара БиХ за ублажавање утицаја 

глобалне економске кризе на привреду Босне и Херцеговине; 
12. Стратегија превенције и борбе против насиља у породици за Босну и Херцеговину за 

период 2009-2011. године; 
13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 

ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење Анекса VII Дејтонског 
мировног споразума; 

14. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине за 2008. годину; 
15. Информација Министарства безбједности БиХ о стању сигурности новинара у Босни 

и Херцеговини (реализација закључка усвојеног на 47. сједници Дома, одржаној 4. 
марта 2009. године); 
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16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о 

идентичном тексту Закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби; 
17. Изјашњавање о иницијативи посланика Момчила Новаковића у вези са „Разматрањем 

положаја и мјера за побољшање положаја грађана БиХ који су били запослени и 
настањени у Републици Хрватској, а у периоду од 1991. до 1995. године отпуштени са 
посла'';  

18. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара БиХ и Савјета министара Републике Албаније 

о реадмисији лица која илегално бораве, 
б)   Првог амандман на Кредитни споразум потписан 25. јула 2005. године између Босне и  
       Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и трезора, и Краљевине Шпаније, коју  
       заступа Канцеларија кредитног института – Финансирање система водоснабдијевања у  
       општини Олово, 

        ц)   Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине и Министарства  
               унутрашњих послова и јавне управе Црне Горе о спровођењу заједничких патрола уз  
              заједничку државну границу.  

 
 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 52. сједнице Представничког дома 

 
Није било расправе у оквиру ове тачке. 
Записник са 52. сједнице усвојен је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске 11), једним „против“ и без гласова „уздржан“. 
      
Ад. - 2.  Посланичка питања и одговори 
 

Предсједавајући Белкић је у уводним напоменама рекао да су одговоре на питања 
добили  

посланици: Адем Хускић, Велимир Јукић, Денис Бећировић, Шемсудин Мехмедовић, Рифат 
Долић, Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић, Лазар Продановић, Жељко Кузмановић, Азра 
Алајбеговић и Рифат Долић. 
 Одговоре су коментарисали: Денис Бећировић, Ремзија Кадрић, Лазар Продановић, 
Шемсудин Мехмедовић и Велимир Јукић. 
 У оквиру коментара, Лазар Продановић је од Агенције за државну службу тражио 
допуну одговора: 

“Ја сам добио одговор који се односио на број новопримљених запослених државних 
службеника путем конкурса Агенције за државну службу и захваљујем се на њему. Међутим, 
желим констатовати да је овдје наведено да је у прошлој години укупно примљено 559 нових 
државних службеника. Од тога је 72 претходно радило на том мјесту. Овим бројем нису 
обухваћени приправници, те бих молио допуну одговора на ово питање. Дакле, да ме 
информишу колико је од овог броја приправника који су били на тим радним мјестима.” 
 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 

Шефик Џаферовић: 
 “На који начин је извршено бодовање и оцјењивање кандидата за директора 
Дирекције за европске интеграције БиХ, са захтјевом да се Парламенту достави комплетан 
материјал који се тиче тог предмета?” 
 

Славко Јовичић: 
 “Да ли је Босна и Херцеговина једина земља на свијету која ретроактивно примјењује 
кривични закон?”  
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Милица Марковић:   
  “У којој фази се налази кривична пријава против Атифа Дудаковића, која је 
поднесена у септембру 2006. године заједно са доказним материјалом за почињени ратни 
злочин? Да ли је анализиран доказни материјал који је достављен, да ли је обављено 
саслушање осумњиченог и да ли је почело саслушање жртава тог ратног злочина?” 
 

Мирко Околић: 
“ 1. Како је могуће да Босна и Херцеговина одобри Б. Главашу држављанство БиХ, и то у   
         времену када је био отворен истражни и судски поступак за који је знала углавном сва  
         домаћа па и страна јавност?    
  2. Ко му је и када одобрио држављанство БиХ?  
  3. Да ли у поступку додјељивања држављанства има повреда било које врсте, формалне,  
         правне, безбједносне па и повреде праксе?” 
  

Ремзија Кадрић: 
“Из којих разлога Министарство управе и локалне самоуправе Владе РС-а није, како 

стоји, предало 465 предмета списа лица којима је држављанство БиХ додијељено 
натурализацијом, како стоји у извјештају о раду Државне комисије за ревизију одлука о 
натурализацији страних држављана БиХ за период од 01. 01. 2008. до 16. 02. 2009. године и 
шта је с тим предметима?” 
  

Саво Ерић: 
“Ко је и када донио одлуку о упућивању и учешћу војника БиХ у војној вјежби у 

Грузији?” 
 
Денис Бећировић: 

“1.  Колико је закона одбијено у Парламентарној скупштини БиХ од потписивања Споразума 
о  
       стабилизацији и придруживању БиХ са ЕУ, дакле од јуна 2008. године до данас, 13. маја  
       2009. године?  
2. Друго питање: Који су закони одбијени у наведеном периоду? 
3. Тражим да ми се тачно наведу називи закона, број сједнице и датуми када су ови закони 

одбијени, који су посланици гласали против или уздржано у односу на ове законе.  
       Тражим да ми се тачно наведу имена и презимена ових посланика као и податак којој 
политичкој странци припадају.“ 
  

Лазар Продановић: 
  „Које активности предузимају Савјет министара, владе ентитета и кантона како би се 
обезбиједило остварење међународно прихваћених развојних циљева, укључујући и Акциони 
програм Међународне конференције о популацији и развоју и миленијумске развојне 
циљеве, посебно када је ријеч о планирању породице, репродуктивном здрављу и 
задовољењу потреба младих људи? И да ли су владе планирале и одвојиле одговарајућа 
средства у буџету и у којем износу како би се остварили ови циљеви?“ 
   
  Велимир Јукић: 

„Да ли се поштују сви важећи прописи и процедуре приликом увоза меса, смрзнутог 
меса у БиХ? Да ли је важећа легислатива којом се регулише ова проблематика у БиХ 
усклађена, и у којој мјери, са прописима и стандардима који вриједе у ЕУ, а уређују питања 
сигурности хране?“  
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Ад. - 3. Предлог закона о акцизама у Босни и Херцеговини (друго читање) 
 

У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је у комисијској фази усвојен 
један амандман, а да у пленарној фази Шемсудин Мехмедовић и Јерко Иванковић Лијановић 
бране по један амандман, те да је Момчило Новаковић поднио два амандмана у складу са 
чланом 118. став (3) Пословника (нови аспекти). Подсјетио је да о овим амандманима није 
прибављено мишљење Управног одбора Управе за индиректно опорезивање.  

У расправи су учествовали: Садик Бахтић, Винко Зорић, Момчило Новаковић, Славко 
Јовичић, Милорад Живковић, Шемсудин Мехмедовић, Лазар Продановић, Мехмед 
Суљкановић, Бајазит Јашаревић, Велимир Јукић, Јозо Крижановић и Мартин Рагуж. 

Дом је, на предлог Момчила Новаковића, усвојио закључак којим се одгађа 
изјашњавање о Предлогу закона о акцизама у БиХ до наредне сједнице, како би се прибавило 
мишљење Управног одбора Управе за индиректно опорезивање о поднесеним амандманима. 
Закључак је усвојен са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске девет), 
једним „против“ и два гласа „уздржан“. 
 
Ад.  - 4. Предлог закона о оквиру девизне политике у Босни и Херцеговини (прво  
              читање) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене о Предлогу закона.  
 У расправи су учествовали: Жељко Кузмановић, Шефик Џаферовић, Милорад 
Живковић, Азра Хаџиахметовић, Милица Марковић, Ремзија Кадрић и Момчило Новаковић.  
 Приликом гласања, „за“ су била 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске два), „против“ осам, два „уздржана“. Одмах је спроведено усаглашавање због 
недостатка ентитетске већине. У другом кругу гласања Предлог закона о оквиру девизне 
политике у Босни и Херцеговини је одбијен - „за“ је гласао 21 посланик, „против“ 11 (из 
Републике Српске), гласова „уздржан“ није било. 
 
Ад. - 5. Предлог закона о употреби гестовног језика – предлагачи: посланици Бериз  
             Белкић, Милорад Живковић и Нико Лозанчић (прво читање) 

 
Након уводних напомена предсједавајућег кратко је дискутовао Хусеин Нанић. 
Закон из ове тачке дневног реда усвојен је у првом читању са 32 гласа „за“ (из 

Федерације БиХ 20, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и без гласова „уздржан“. 
    

Ад. - 6. Предлог одлуке о приступању измјенама Устава Босне и Херцеговине  
             (предлагачи: посланици Клуба Странке демократске акције) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је Уставноправна комисија 
утврдила да постоји ваљан уставноправни основ и подржала принципе предложене одлуке. 
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, Милорад Живковић, 
Драго Калабић, Милица Марковић, Нико Лозанчић, Јозо Крижановић, Денис Бећировић, 
Азра Хаџиахметовић, Бранко Докић, Азра Алајбеговић, Ремзија Кадрић, Бајазит Јашаревић, 
Момчило Новаковић, Хаџи Јован Митровић и Славко Јовичић. 
 Ремзија Кадрић је предложио два амандмана на Предлог одлуке, а Азра Алајбеговић 
је предложила закључак сљедећег садржаја: 

„Одгађа се одлучивање о Одлуци о приступању измјенама Устава БиХ. Одлука 
се просљеђује Уставноправној комисији да од свих ранијих иницијатива и закључака 
предложи модел приступања измјенама Устава БиХ.“ 
   „За“ закључак је гласало 14 посланика (из Федерације БиХ 12, из Републике Српске 
два), „против“ седам, гласова „уздржан“ није било. Предсједавајући је одмах спровео 
усаглашавање због недовољне ентитетске већине. Сагласност није постигнута. У другом 
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кругу закључак је усвојен – „за“ је гласало 15 посланика, „против“ осам (из Републике 
Српске), „уздржана“ два. 
 Предсједавајући је констатовао да ће и амандмани које је предложио Ремзија Кадрић 
бити прослијеђени Уставноправној комисији.  
   
Ад. - 7. Извјештај о спровођењу закона у надлежности Централне изборне комисије БиХ 
  
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Члан Централне изборне комисије Суад Арнаутовић дао је уводно излагање о 
Извјештају. 
 У расправи су учествовали: Хусеин Нанић, Хаџи Јован Митровић, Азра 
Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Селим Бешлагић, Мартин Рагуж, Јозо Крижановић, 
Денис Бећировић, Шефик Џаферовић, Велимир Јукић и Садик Бахтић. 
 Са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске 11), пет „против“ и 
два гласа „уздржан“, усвојен је Извјештај о спровођењу закона у надлежности Централне 
изборне комисије БиХ. 
 Након тога, приступило се гласању о закључцима које је у расправи предложио 
Хусеин Нанић. Закључци су усвојени са 24 гласа „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике 
Српске шест), без гласова „против“ и шест гласова „уздржан“, а гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ прихвата препоруке 
наведене у Извјештају о спровођењу закона у надлежности Централне изборне 
комисије БиХ. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да анализира препоруке те да у року од 90 
дана предузме потребне активности из његове надлежности. 

3. Задужују се Централна изборна комисија БиХ и Савјет министара БиХ да 
доставе информацију о реализацији препорука Представничког дома у року од 
120 дана. 

 
Ад. - 8. Извјештај о заштити личних података у Босни и Херцеговини и о раду Агенције  
             за заштиту личних података у Босни и Херцеговини 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Није било расправе. 

Извјештај о заштити личних података у Босни и Херцеговини и о раду Агенције за 
заштиту личних података у Босни и Херцеговини усвојен је са 24 гласа „за“ (из Федерације 
БиХ 12, из Републике Српске 12), пет „против“ и три гласа „уздржан“. 
 
Ад. - 9. Извјештај о раду Правобранилаштва Босне и Херцеговине за период од 01. 01.  
             2008. до  31. 12. 2008. године 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да Уставноправна комисија није 
прихватила Извјештај из ове тачке. 
 У расправи су учествовали: Халид Гењац, Момчило Новаковић, Ремзија Кадрић, 
Садик Бахтић, Мартин Рагуж, Шефик Џаферовић и Милорад Живковић. 
 Приликом гласања, са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 11, из Републике Српске 11), 
шест „против“ и без гласова „уздржан“, усвојен је Извјештај о раду Правобранилаштва Босне 
и Херцеговине за период од 01. 01. 2008. до 31. 12. 2008. године. 
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Ад. - 10. Привремени извјештај Истражне комисије за утврђивање трошења  
               Донаторских средстава 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене, а у расправи су учествовали: Мирко Околић, 
Славко Јовичић, Азра Хаџиахметовић, Шемсудин Мехмедовић, Ремзија Кадрић, Момчило 
Новаковић, Милорад Живковић, Мартин Рагуж и Денис Бећировић. 
 На предлог Момчила Новаковића, са 28 гласова “за“ (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске 10), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојен је сљедећи 
закључак: 

  „Привремени извјештај Истражне комисије за утврђивање трошења 
донаторских средстава  упућује се Комисији за финансије и буџет ради доношења става 
о финансирању пројекта, након чега ће бити уврштен у дневни ред сједнице Дома.“ 
   
Ад. - 11. Предлог мјера из надлежности Савјета министара БиХ за ублажавање утицаја  
               глобалне економске кризе на привреду Босне и Херцеговине 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио на мишљење Комисије за 

финансије и буџет и закључак који се тиче рокова за извјештавање Парламентарне 
скупштине БиХ о реализацији и постигнутим ефектима мјера садржаних у Предлогу из ове 
тачке. 

Кратко су дискутовали Јозо Крижановић и Мартин Рагуж. 
Након расправе закључено је да се одгоди разматрање о овој тачки, да се материјал 

врати Савјету министара и да се Савјет министара позове да достави адекватан материјал, у 
складу са ранијим захтјевом којим је материјал тражен, као и расправом на 53. сједници 
Дома („за“ је гласало 20 посланика /из Федерације БиХ 15, из Републике Српске пет/, 
гласова“против“ није било, два посланика су била „уздржана“). 

 
Ад. - 12. Стратегија превенције и борбе против насиља у породици за Босну и  
               Херцеговину за период 2009 -2011. године 
              
            Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Није било расправе у оквиру ове тачке.   
 Стратегија превенције и борбе против насиља у породици за Босну и Херцеговину за 
период 2009 -2011. године усвојена је једногласно - са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, 
из Републике Српске 12). 
 Тиме је усвојен и закључак садржан у мишљењу Комисије за остваривање 
раноправности полова који гласи: 

„Обавезује се Савјет министара БиХ да најмање једном годишње подноси 
Парламентарној скупштини БиХ извјештај о спровођењу Стратегије превенције и 
борбе против насиља у породици у БиХ за период 2009-2011. године.“ 
 
Ад. - 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               Предлогу ревидиране стратегије Босне и Херцеговине за спровођење Анекса  
               VII Дејтонског мировног споразума 
              
            Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност. 
 У другом кругу гласања Дом је усвојио Предлог ревидиране стратегије Босне и 
Херцеговине за спровођење Анекса VII Дејтонског мировног споразума са 20 гласова „за“, 
пет „против“ (из Републике Српске) и седам гласова „уздржан“. Овим је усвојен закључак из 
мишљења Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, 
избјеглице, азил и етику који гласи:  
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„Министарство за људска права и избјеглице БиХ израдиће Акциони план 2009-

2014. године за приступ правима из Анекса VII, укључујући и права која се односе на 
избор пребивалишта, накнаду за имовину која се не може вратити и остала права.“ 

 
Закључци које је предложио Милорад Живковић на прошлој сједници Дома нису 

усвојени – „за“ је гласало 11 посланика, „против“ 15, „уздржанo“ пет. 
 
Ад. - 14. Информација о раду Тужилаштва Босне и Херцеговине за 2008. годину 
 
 Предсједавајући је подсјетио да главни тужилац није био у могућности да дође на 
сједницу Дома због раније преузетих обавеза и предложио да се одгоди расправа о овој тачки 
за наредну сједницу. Дом је прихватио овај предлог једногласно – са 26 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 17, из Републике Српске девет). 
 
Ад. - 15. Информација Министарства безбједности БиХ о стању сигурности новинара у  
               Босни и Херцеговини (реализација закључка усвојеног на 47. сједници Дома,  
              одржаној 4. марта2009. године) 
              
            Предсједавајући је рекао да је Информација достављена у току данашње сједнице. 
 Денис Бећировић предложио је да се расправа о овој тачки одгоди за наредну 
сједницу Дома, јер посланици нису имали довољно времена да проуче Информацију и да се 
припреме за расправу. Предлог је прихваћен са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 14, из 
Републике Српске девет), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“. 
  
Ад. - 16. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о  
               идентичном тексту Закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 
 Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о 
идентичном тексту Закона о Агенцији за пружање услуга у ваздушној пловидби усвојен је са 
28 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске девет), три „против“ и једним 
гласом „уздржан“. 
 
Ад. - 17. Изјашњавање о иницијативи посланика Момчила Новаковића у вези са 
               „Разматрањем положаја и мјера за побољшање положаја грађана БиХ који су  
               били запослени и настањени у Републици Хрватској, а у периоду од 1991. до  
               1995. године отпуштени са посла 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег.  

Иницијатива Момчила Новаковића усвојена је са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 
19, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. На тај начин 
усвојени су и закључци садржани у мишљењу Заједничке комисије за људска права, права 
дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику, који гласе: 

1. Прихвата се иницијатива посланика Момчила Новаковића у вези са 
„Разматрањем положаја и мјера за побољшање положаја грађана БиХ који су 
били запослени и настањени у Републици Хрватској, а у периоду од 1991. до 
1995. године били отпуштени са посла“, с тим да су из предложеног назива 
Иницијативе брисане ријечи: „и протјерани у Босну и Херцеговину“. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ обавезује Савјет 
министара БиХ да из средстава резерви издвоји неопходан минимум 
средстава за Удружење грађана отпуштених радника из Републике Хрватске 
„УГОР“ из Јелах-Тешањ и Републичко удружење радника и инвалида рада 
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избјеглих из Хрватске држављана БиХ – Бања Лука, за судске спорове, уз 
обавезу да се за трошење тих средстава на крају календарске године поднесу 
извјештаји. 

3. Представнички дом подржава План мјера које је потребно предузети за 
рјешавање проблема грађана БиХ који су били запослени у Републици 
Хрватској и отпуштени са посла у периоду од 1991. до 1995. године, који је 
усвојио Савјет министара БиХ на 78. сједници, одржаној 26. 02. 2009. године, 
уз обавезу достављања извјештаја о реализацији предвиђених мјера. 

 
Ад. - 18. Давање сагласности за ратификацију: 

а)  Споразума између Савјета министара БиХ и Савјета министара Републике Албаније 
о  
      реадмисији  лица која илегално бораве, 
б)   Првог амандман на Кредитни споразум потписан 25. јула 2005. године између Босне и  
        Херцеговине, коју заступа Министарство финансија и трезора, и Краљевине Шпаније, 
коју  
        заступа Канцеларија кредитног института – Финансирање система водоснабдијевања у  
        општини Олово, 
ц)    Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине и Министарства 
        унутрашњих послова и јавне управе Црне Горе о спровођењу заједничких патрола уз 

заједничку државну границу.  
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Комисија за спољне послове 
дала позитивно мишљење о давању сагласности за ратификацију споразума из ове тачке. 
 Није било расправе. 

Предсједавајући је предложио да се обави јединствено гласање о свим споразумима. 
Предлог је прихваћен једногласно – са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике 
Српске 12). 

Сагласност за ратификацију споразума дата је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 
19, из Републике Српске 11), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“.   

 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
 
Предсједавајући је, закључујући сједницу, информисао Дом да ће се у уторак, 19. маја  

2009. године, потпредсједник САД-а, Џозеф Бајден, у згради Парламентарне скупштине БиХ, 
обратити једном броју представника законодавне и извршне власти државе и ентитета и 
одређених структура цивилног друштва, те да ће званични позиви бити достављени 
накнадно. 
 

Предсједавајући је подсјетио да ће 54. сједница Дома бити одржана 27. 05. 2009.  
године.  

 
Сједница је завршена у 19 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 53. сједнице Представничког дома. 

 
 
              СЕКРЕТАР                                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                     ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                             Бериз Белкић 
        


